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Vooraf 
 
1997 was een cruciaal jaar voor onze organisatie. Onze inspanningen waren 
grotendeels gericht op het bereiken van de normen van het dienstendecreet (zie punt 
1). In het bijzonder de 125 uur verplichte begeleiding, ondersteuning en advies 
(hierna BOA) baarden ons kopzorgen. Bij inspectie in de loop van 1998 zou blijken of 
we erkend zouden kunnen worden als dienst. 
 
Eind '97 ontvingen we een bericht van de Vlaamse Gemeenschap waarin men ons 
liet weten dat we pas op basis van onze werking in 1998 kunnen erkend worden. 
Bovendien bleek in december (!) dat de normen van het decreet, i.h.b. met 
betrekking tot de BOA-activiteiten, gewijzigd werden. Wat onze erkenning als dienst 
betreft, kunnen we 1997 het best als het "jaar nul" omschrijven. Ondertussen worden 
we verder ad nominatim gesubsidieerd op basis van het jaar 1994.  
 
De Liga voor Mensenrechten nam maandelijks deel aan de vergaderingen van het 
BVVO (Bond van Vormings- en Ontwikkelingsorganisaties) die ons op de hoogte 
houden m.b.t. het decreet. 
 
 
1. Decreet Diensten 
 
Wij dienden tenminste 4 basisfuncties te verrichten, waarvan één functie (BOA) 
verplicht: 
 
Functie 1: Documentatiecentrum: 1000 titels - 10 tijdschriften - 8u/week open - 250 
consultaties/uitleningen 
 
Ons documentatiecentrum werd uitgebreid en de 1000 titels werden gehaald. Er 
werden 190 consultaties/uitleningen geregistreerd; onder de norm dus. Uiteraard 
waren er meer mensen die contact met ons opnamen, maar de staf respecteerde de 
privacy van deze personen en vroeg ze niet om hun naam en adres. Dit is een punt 
dat trouwens ter discussie staat bij de besprekingen omtrent het decreet. 
 
Functie 2: Tijdschrift: 4 nummers/jaar - 100 redactionele pgs. - minimum 100 ex. 
 
Deze functie werd ingevuld. 
 
Functie 3: Educatieve publicaties: 2 publicaties - totaal 100 pgs. - minimum 100 ex. 
verkocht/ontleend 
 
In 1997 werden geen Ligadossiers uitgebracht. Reden: we wachtten tot het jaareinde 
tot de nodige financiële ruimte aanwezig was voor het uitbrengen van 2 dossiers 
(vernieuwde kennismakingsbrochure en een brochure rond de nieuwe racismewet). 
Toen het bericht ons bereikte dat 1997 niet meer in aanmerking kwam als 
erkenningsjaar besloten we deze in 1998 uit te brengen. 
 
Functie 4: BOA - verplicht - 125 uur 



 
Begin 1997 werd naar alle diensten, verenigingen en instellingen een 
"Aanbodbrochure" verstuurd. Hierin werd per thema (privacy, gevangeniswezen, ...) 
een poel van deskundigen vermeld die bereid waren om namens de Liga een BOA te 
verzorgen. Dit leverde niets op. Er werd overgegaan tot het telefonisch contacteren 
van deze organisaties wat tot boeiende contacten leidde. In totaal werden 82 BOA-
uren ingevuld (zie bijlage). 
 
Tegen het jaareinde doken de grote koepels op: de KWB bezorgde ons 16 uren BOA 
(inclusief voor 1998) over het "gerechtelijk labyrint" en er werden contacten gelegd 
met de BGJG en de SVV. Tijdens deze periode viel echter het bericht in onze bus dat 
de richtlijnen m.b.t. de BOA-uren volledig werden gewijzigd, zodat we bij de start van 
'98 nog nergens staan. 
 
 
2. Asielwetgeving 
 
-    De Liga was aanwezig op de behandeling in beroep van het proces Ingrid 
Verschaeve, die in Brugge veroordeeld was wegens het verlenen van onderdak aan 
een illegaal. Zoals verwacht werd zij in beroep te Gent vrijgesproken. 
 
-    Op 25 september organiseerde de Senaatscommissie Binnenlandse Zaken een 
hoorzitting omtrent de toepassing van de Wet Vande Lanotte (wetten van 10 en 15 
juli 1996 tot wijziging van de Vreemdelingenwet van 15 december 1980). De Liga 
kreeg ruim de gelegenheid om haar bedenkingen hierbij rechtstreeks aan de 
Commissie over te maken. Op 2 oktober werd hieromtrent een persbericht verstuurd. 
Dit thema weerhoudt constant de aandacht van onze organisatie, i.h.b. van onze 
Juridische Commissie. 
 
 
3. Racisme - stemrecht migranten - vreemdelingen 
 
-    Op 9 april werd een persbericht verspreid inzake het stemrecht voor migranten. 
 
-    Op 5 juni werd tevens via een persbericht een oproep gedaan aan alle 
democratische parlementsleden om het democratisch stemrecht van alle 
volwassenen, waaronder de niet-Belgen die zich hier blijvend hebben gevestigd, aan 
geen enkele beperking te onderwerpen. 
 
-    Op 14 juni organiseerden we een Interculturele Stadswandeling te Gent. 
 
-    Hoewel de contacten met het Stedelijk Migrantencentrum en het Centrum voor 
Gelijkheid van Kansen in het kader van het "Meldpunt racisme" beperkt bleven, 
resulteerde deze samenwerking toch in een non-discriminatieverklaring voor de 
huisvestingssector te Gent die op 4 juli officieel werd ondertekend. 
 
-    Op 10 oktober werd een druk bijgewoond debat over de problematiek van de 
schijnhuwelijken georganiseerd. 
 
-    Op 15 oktober boog de Juridische Commissie van de Liga en de Commission 



Etrangers van de Ligue zich over de problematiek van het stemrecht voor 
vreemdelingen en de bescherming van de taalminderheden in o.a. de Brusselse 
randgemeenten. Ettelijke vergaderingen werden aan dit thema besteed, doch op de 
Raad van Beheer van 3 november kon hierover geen consensus worden bereikt. 
 
-    Op 29 november hield het Centrum voor Gelijkheid van Kansen zijn eerste 
Staten-Generaal voor Gelijkheid van kansen en voor Racismebestrijding. De Liga 
voor Mensenrechten was nauw betrokken bij de voorbereiding van dit gebeuren. 
 
-    Onze advocaten in de zaken tegen het Vlaams Blok en Rogiers werden 
aangespoord verdere stappen te ondernemen. 
 
 
4. Gevangeniswezen - de nasleep van de zaak Dutroux - hervorming politie 
 
-    Fatik stuurde zijn bedenkingen bij het wetsontwerp op de V.I. aan de betrokken 
leden van de Kamer en Senaatscommissie Justitie. 
 
-    Op 22 januari werd een Bijzondere Juridische Commissie bijeengeroepen om de 
initiatieven van de Minister van Justitie en Binnenlandse Zaken na de affaire Dutroux, 
op de voet te volgen. 
 
-    Op de Raad van Beheer van 3 maart kwam Prof. Philip Traest (lid van de 
commissie Franchimont) toelichting geven bij het wetsontwerp ter verbetering van de 
strafrechtspleging in het stadium van het opsporingsonderzoek en het gerechtelijk 
onderzoek, beter bekend als het "ontwerp Franchimont". 
 
-    Er was veel te doen rond het wetsontwerp georganiseerde criminaliteit. Met het 
oog op een hearing daaromtrent in de Senaat bereidde de Juridische Commissie een 
dossier voor, dat alvast resulteerde in een uitvoerig artikel in de Nieuwsbrief. 
 
-    Op 12 mei werd een gespreksavond met Prof. De Ruyver over het "rapport 
Dutroux" georganiseerd. 
 
-    Ons standpunt inzake het politievraagstuk werd op 8 juli naar de pers verstuurd. 
 
-    De Liga werd op 15 oktober uitgenodigd op het Vast Comité voor Toezicht op de 
politiediensten, alwaar een toelichting bij de werking van het Comité P en de Dienst 
Enquêtes werd gegeven. Wij maakten van deze gelegenheid gebruik om de 
herwerkte geactualiseerde versie van onze syllabus "De Rechten van de Mens en de 
Politie" (die tevens in 1997 naar het Frans werd vertaald) voor te stellen. 
 
 
 
5. 50 jaar U.V.R.M. 
 
Op 10 december 1998 herdenkt de wereld de 50ste verjaardag van de Universele 
Verklaring van de Rechten van de Mens. In overleg met de Stad Gent, Amnesty 
International, Universiteit Gent, Buitenlandse Zaken en de Provincie Oost-
Vlaanderen werd in 1997 het nodige voorbereidend werk verricht voor een groots 



gebeuren op 5 december 1998 in de Vooruit (colloquium, debatten, stands, animatie, 
...). 
 
 
6. Stage 
 
Twee studenten in de criminologische wetenschappen (U.Gent) vervulden hun stage 
op de Liga voor Mensenrechten. Hilde Lahaye werkte rond elektronisch huisarrest en 
Frederik Bullens rond de relatie mensenrechten-criminologie-strafrecht. 
 
 
7. Samenwerking met de Ligue des Droits de l'Homme 
 
1997 was het jaar waarin de banden met onze zusterorganisatie, de Ligue, werden 
aangehaald. Maandelijks vergaderden de Wekelijkse Besturen en op 5 december 
vond er een gezamenlijke Raad van Beheer plaats. Er werd gepoogd om rond 
federale materies gezamenlijke standpunten uit te werken. 
 
 
8. Alternatieve financiering - promotie 
 
-    In januari verscheen er een (gratis) advertentie in alle Vlaamse kranten. 
 
-    Een samenwerkingsverband met Netwerk Vlaanderen leverde ons 50.000 BF op 
om de Liga een nieuwe "look" te geven. Dit resulteerde o.a. in een nieuw logo en een 
luxefolder. 
 
-    Er vond in augustus een onderhoud plaats met Dhr. A. Cornille, specialist in fund-
raising. Diezelfde maand werd ook overleg gepleegd met Dhr. Claude Dubrulle 
(Ministerie van Justitie) met het oog op eventuele structurele subsidiëring door 
Justitie. 
 
-    Fatik mocht 50.000 BF ontvangen van het Ministerie van Justitie, Bestuur 
strafinrichtingen. 
 
 
-    De Liga voor Mensenrechten verzorgde een stand op "Het Andere Boek" (27 en 
28 september) en op de eerste "Dag van de democratie" te Antwerpen (5 oktober) 
 
 
9. Vergaderingen 
 
-    Traditiegetrouw kwamen de Raad van Beheer en de Juridische Commissie 
maandelijks samen. Elke week vergaderde het zgn. "Dagelijks Bestuur". 
 
-    De redactie van Fatik werd samengeroepen op 20 maart, 30 juni, 18 augustus en 
11 december. 
 
-    Op 31 januari en 6 oktober werd de Algemene Vergadering bijeengeroepen. 
 



 
10. Publicaties 
 
-    De tijdschriften Liga-Nieuwsbrief en Fatik verschenen driemaandelijks. 
 
 
11. Individuele gevallen 
 
Ook in 1997 werd weer aan honderden mensen advies gegeven. Studenten, 
gedetineerden en andere personen die zich vragen stelden over hun rechten wisten 
ons te vinden. Via briefwisseling, telefonische contacten en bezoekjes aan het 
secretariaat probeerden we ze op weg te helpen. 
 
 
12. Varia 
 
1.    De 7de "Prijs van de Liga voor Mensenrechten" werd uitgereikt tijdens een 
feestelijk banket op 19 december aan de vakbondsafgevaardigden van Renault 
Vilvoorde. 
 
2.    Op 20 februari werd een persbericht verstuurd i.v.m. depenalisering van het 
gebruik van softdrugs. 
 
3.    Op 2 december verspreidden we een persbericht i.v.m. de veroordeling door het 
Spaanse Hooggerechtshof van 23 militanten van de Baskische politieke partij Herri 
Batasuna. Een lid van de Raad van Beheer van de Liga, Paul Bekaert, woonde dit 
proces bij. 
 
4.    Op de Raad van Beheer van 7 april gaf Dhr. Tom Van der Beken (U.Gent) 
toelichting bij het nieuwe uitleveringsverdrag. 
 
5.    Eindelijk ontstond er duidelijkheid omtrent onze huisvestingssituatie. Met het 
rectoraat (U.Gent) werden concrete afspraken gemaakt. 
 
6.    In 1997 werden de nodige voorbereidingen getroffen voor een 
samenwerkingsverband met het Filmfestival van Brussel (25st editie) dat loopt van 
21 tot 31 januari '98. 
 
7.    Last but not least werd Paul Pataer op 3 maart verkozen tot voorzitter van de 
Liga voor Mensenrechten, in opvolging van André De Becker. 


